



**វេទិកាសួរអ្នកតំណាង ( បច្ចេកវិទ្យាទំនើប ) កំពុងទាក់ទាញម្ចាស់ឆ្នោត និង គណបក្សនយោបាយកម្ពុជា**

វេទិកា សួរអ្នកតំណាង បានដំណើរការអស់រយៈពេល ១៥ថ្ងៃ ក្នុងខែកក្កដា ស្របពេលដែលប្រទេសកម្ពុជា កំពុងដំណើរការយោសនាបោះឆ្នោតជ្រើសតាំងតំណាងរាស្ត្រឆ្នាំ២០១៣។ អ្នកគ្រប់គ្រងវេទិកាដែលប្រើបច្ចេកវិទ្យាទំនើបនេះ បានឱ្យដឹងថា រាល់ចម្ងល់របស់ម្ចាស់ឆ្នោត ជិត ២០០(ពីររយ)សំណួរ ដែលបានសាកសួរតាមបច្ចេកវិទ្យាទំនើបរួមមាន សារតាមទូរស័ព្ទ និងអ៊ីម៉ែល ត្រូវបានតំណាងគណបក្សនយោបាយដែលចូលរួមវេទិកាចំណាយពេលវេលា និងទឹកចិត្តព្យាយាមឆ្លើយតបរាល់សំណួរទាំងអស់។

វេទិកាទំនើប សួរអ្នកតំណាង នេះ ជាកិច្ចសហការណ៍រវាង វីនវីល (អង់គ្លេស) និងខុមហ្វ្រែល ដែលបានរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការតភ្ជាប់ គម្លាតរវាងម្ចាស់ឆ្នោត និងរដ្ឋាភិបាល ក៏ដូចជា ទាក់ទាញម្ចាស់ឆ្នោតឱ្យងាកមកចាប់អារម្មណ៍ ហើយពង្រីកការយល់ដឹងបន្ថែមលើដំណើរការបោះឆ្នោត ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធនឹងគោលនយោបាយនៃគណបក្សនីមួយៗ និងដំណើរការលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យនៅកម្ពុជា។ គណបក្សនយោបាយដែលចូលរួមក្នុងវេទិកានេះ មិនចាំបាច់ចំណាយថវិកាក្នុងការយោសនា ហើយចំណេញពេលវេលាពីចក្ខុវិស័យក្នុងការធ្វើសារនយោបាយរបស់ខ្លួនតបទៅកាន់ម្ចាស់ឆ្នោត ដើម្បីទាក់ទាញយកសម្លេងឆ្នោតក្នុងថ្ងៃបោះឆ្នោត។ ជាលទ្ធផល ក្នុងរយៈពេលត្រឹម ពីរសប្តាហ៍ វេទិកាសួរអ្នកតំណាង បានទទួលសំណួរ ១៨០(មួយរយប៉ែតសិប) ពីម្ចាស់ឆ្នោត ដែលបានសួរតាមរយៈ សារទូរស័ព្ទ អ៊ីម៉ែល ហ្វេសប៊ុក ប្លុក និងវីតប្រេស ដែលក្នុងនោះ ការសួរតាមរយៈសារទូរស័ព្ទ (SMS) មានចំនួនច្រើនគួរឱ្យកត់សម្គាល់ ដែលមានរហូតដល់ ១៥៥(មួយរយហាសិប) សំណួរ អ៊ីម៉ែលមាន ១៥ (ដប់ប្រាំ)សំណួរ ហ្វេសប៊ុកមាន ១០(ដប់)សំណួរ។ ក្នុងរយៈពេលនេះដែរ ទំព័រហ្វេសប៊ុក របស់ វេទិកាសួរអ្នកតំណាង មានអ្នកចុចចូលចិត្ត ៣៥៦(បីរយហាសិបប្រាំមួយ) Likes ប្លុកមាន ១៦៣(មួយរយហុកសិបបី) និងវីតប្រេសមាន ១០៣(មួយរយបី) អ្នកទស្សនា ដែលបានចូលមើល ឬទទួលបានព័ត៌មានអំពីវីតមាននៃវេទិកាសួរអ្នកតំណាង។ ចំពោះការចូលរួមឆ្លើយតបរាល់សំណួររបស់ម្ចាស់ឆ្នោតតាមរយៈសារទូរស័ព្ទ និងអ៊ីម៉ែល គណបក្សខ្មែរឈប់ក្រ និងគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ បានចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងការឆ្លើយសំនួរទៅកាន់សាធារណជន។

គួររំលឹកថា នៅថ្ងៃសុក្រ ទី១២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៣ វេទិកាសួរអ្នកតំណាង បានប្រកាសបើកជាផ្លូវការក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មានមួយនាទីស្នាក់ការអង្គការខុមហ្វ្រែល។ វេទិកាសួរអ្នកតំណាង ដែលបានបញ្ចប់ដំណើរការរបស់ខ្លួនត្រឹម ថ្ងៃទី២៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៣ ខុមហ្វ្រែល បានដើរតួនាទីយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការសម្របសម្រួលរវាងតំណាងគណបក្សនយោបាយទាំង ៨(ប្រាំបី) ដែលបានចុះឈ្មោះចូលរួមប្រកួតប្រជែងក្នុងការបោះឆ្នោតជ្រើសតាំងតំណាងរាស្ត្រឆ្នាំ២០១៣ ជាមួយម្ចាស់ឆ្នោត ដើម្បីធានាថា សំនួរទាំងអស់របស់ម្ចាស់ឆ្នោតដែលបានសួរ នឹងត្រូវបានឆ្លើយយ៉ាងក្បាយដោយតំណាងគណបក្សនយោបាយ។ ទោះបីយ៉ាងនេះក្តី នៅក្នុងដំណើរការនៃការសួរនិងឆ្លើយ មានត្រឹមគណបក្សនយោបាយ ចំនួន ៤ (បួន) រួមមានគណបក្សសម្ព័ន្ធដើម្បីប្រជាធិបតេយ្យ គណបក្សសញ្ជាតិកម្ពុជា គណបក្សខ្មែរឈប់ក្រ និងគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ បានបញ្ជូនតំណាងរបស់ខ្លួន ២(ពីរ)

ចក្ខុវិស័យ ៖ សង្គមប្រជាធិបតេយ្យរួមផ្សំដំណើរការប្រជាធិបតេយ្យប្រកួតប្រជែងគ្នា ជាពិសេសការបោះឆ្នោតតាមលក្ខណៈប្រជាធិបតេយ្យ ត្រូវបានលើកកម្ពស់ និងមានគុណភាពដែលនាំមកនូវផលប្រយោជន៍ដល់ប្រជាពលរដ្ឋ  
Vision : A democratic society in particular democratic elections are promoted and qualified to bring benefits to people.

រូប ឱ្យចូលរួមក្នុងការឆ្លើយតបសំណួររបស់ម្ចាស់ឆ្នោត។ សម្រាប់គណបក្សដទៃទៀតដែលមិនអាចចូលរួម វេទិកាបច្ចេកវិទ្យាទំនើបនេះ បានផ្តល់ហេតុផលតបសំណើវិញថា ជាប់រវល់ក្នុងការយោសនាបោះឆ្នោត។

ខាងក្រោមនេះជាឧទាហរណ៍ជាក់ស្តែងនៃសំណួរដែល វេទិកាសួរអ្នកតំណាង ទទួលបានពីម្ចាស់ឆ្នោត៖

**សំណួរ៖** តើគណបក្សរបស់អ្នកមានគោលនយោបាយអ្វីខ្លះដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើពុករលួយ?

**ចម្លើយ៖** យើងត្រូវដាក់ទោសយ៉ាងធ្ងន់ចំពោះអ្នកដែលប្រព្រឹត្តបទល្មើសនេះ (មកពីអ្នកតំណាង)។

**សំណួរ៖** ប្រសិនបើគណបក្សរបស់អ្នកឈ្នះការបោះឆ្នោតជាតិទេ! តើអ្នកនឹងដោះស្រាយបញ្ហានៃការបណ្តេញចេញ និងបញ្ហាដីសម្បទាន ដោយរបៀបណា?

**ចម្លើយ៖** បាទ បញ្ហាការបណ្តេញចេញ និងបញ្ហាដីសម្បទាន គឺជាចំណុចអាទិភាពសម្រាប់គណបក្សរបស់ពួកយើង ដោយយើងនឹងធ្វើកំណែទម្រង់ប្រព័ន្ធតុលាការ និងការអនុវត្តច្បាប់នៃច្បាប់នេះ ដើម្បីធ្វើអោយការអនុវត្តមានប្រសិទ្ធភាព និងរឹបអូសគ្រប់លំដាប់មកវិញនូវសម្បទានដីទាំងឡាយណាដែលមិនស្របច្បាប់។

វេទិកាសួរអ្នកតំណាង គឺជាវេទិកាសាកល្បងប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាថ្មីបំផុតមួយនៅកម្ពុជា ដែលតាមរយៈវេទិកានេះម្ចាស់ឆ្នោតអាចសួរជាសំណួរផ្សេងៗទាក់ទងនឹងគោលនយោបាយ ឬជំហររបស់គណបក្សនយោបាយតាមរយៈ សារទូរស័ព្ទ(SMS) អ៊ីម៉ែល និងហ្វេសប៊ុក ហើយអ្នកគ្រប់គ្រងវេទិកានឹងបញ្ជូនបន្តសំណួរទាំងនោះទៅកាន់អ្នកតំណាងគណបក្សនយោបាយដែលបានយល់ព្រម និងប្តេជ្ញាចូលរួមឆ្លើយតបរាល់សំណួររបស់ម្ចាស់ឆ្នោតចុងក្រោយ អ្នកសម្របសម្រួលវេទិកានេះ នឹងបញ្ជូនចំលើយត្រលប់ទៅម្ចាស់ឆ្នោតវិញភ្លាមៗ នៅពេលបានទទួលចម្លើយពីតំណាងគណបក្សនយោបាយ។

ខុមហ្វ្រែល នឹងអភិវឌ្ឍន៍វេទិកាប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាថ្មីមួយទៀតមានឈ្មោះថា **វេទិកាសួរសមាជិកសភា** ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យម្ចាស់ឆ្នោត អាចសាកសួរសំណួរ លើកជាសំណើផ្សេងៗ ឬផ្តល់ព័ត៌មានអំពីកង្វល់របស់ពលរដ្ឋទៅកាន់អ្នកតំណាងរាស្ត្រនីតិកាលទី៥ ក្នុងពេលឆាប់ៗខាងមុខនេះផងដែរ។ វេទិកាសួរសមាជិកសភា នឹងជួយបង្កើនការទទួលខុសត្រូវរបស់អ្នកតំណាងរាស្ត្រ ចំពោះម្ចាស់ឆ្នោត នូវអ្វីដែលខ្លួនបានសន្យាមុនពេលបោះឆ្នោត ហើយព្រមទាំងបង្កើនការផ្សព្វផ្សាយពី ប្រតិកម្មរបស់សមាជិកសភាចំពោះសំណើម្ចាស់ឆ្នោត និងសកម្មភាពរបស់អ្នកតំណាងរាស្ត្រក្នុងនីតិកាលរបស់ខ្លួនផងដែរ។ វេទិកាសួរសមាជិកសភា ជាការអភិវឌ្ឍន៍ ពីកម្មវិធី ឃ្នាំមើលសភា របស់ខុមហ្វ្រែល ដែលធ្លាប់តែដើរតួនាទីយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការជួយផ្តល់ព័ត៌មាន និងសកម្មភាពរបស់អ្នកតំណាងរាស្ត្រពីមូលដ្ឋាន និងក្នុងកិច្ចប្រជុំសភា មកជា វេទិកាបច្ចេកវិទ្យាទំនើបទាន់សម័យមួយវិញ។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទាក់ទង

- លោក **ស្រី សុភ័ក្ត្រ** (ទេសមន្ត្រី ព័ត៌មាន និងច្បាប់ ខុមហ្វ្រែល)  
ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១២ ៩៩៨ ៣៦៤
- លោក **ឆាត សុភ័ក្ត្រ** (មន្ត្រីមាតិកា សួរអ្នកតំណាង ខុមហ្វ្រែល)  
ទូរស័ព្ទ ៖ ០១២ ២៦៨ ៤៩៨